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Prvo srečanje in terenski ogled 
zemljišč Herpetološkega društva 
Besedilo: Anamarija Žagar, Aja Zamolo, Anja Pekolj in Anja Bolčina

V Herpetološkem društvu smo različna 
društva povabili k sodelovanju pri po-
pisih flore in favne na naših zemljiščih 
na Ljubljanskem barju, o katerih smo 
poročali v preteklih Trdoživih. Odzva-
lo se je kar šest društev! Najprej smo 
se srečali za štirimi stenami in se nato 
skupaj odpravili na teren.

Februarja 2019 smo na kratkem preda-
vanju	 predstavili	 zemljišča	 in	 proces,	
ki je pripeljal do izkopa mlak v oktobru 
2018.	Z	izkopom	šestih	mlak	smo	posegli	
v	prostor	in	ustvarili	nove	vodne	habita-
te	 z	 namenom	 izboljšanja	 habitata	 tako	
močvirske	sklednice	 in	plavčka	kot	 tudi	
drugih	vrst,	ki	se	bodo	v	prihodnje	nase-
lile v vzpostavljene mlake. Osnovni cilj 
sestanka je tako bil, da se dogovorimo, 
kako	bi	z	meddruštvenim	sodelovanjem	
s	skupnimi	močmi	vzpostavili	enostavne	
in	 redne	popise	 v	mlakah	 in	 okolici.	Na	
takšen	način	bomo	lahko	spremljali	pro-
ces	ekološke	sukcesije	skozi	več	let.	

Vsi prisotni smo prek skupnega raz-
misleka in nizanja idej zapisali nekaj 
osnovnih	 smernic	popisovanja	 ter	 začr-
tali nadaljnje sodelovanje. Pristopi so 
različni.	 Nekatera	 društva	 bodo	 sama	
izvedla popise, druga bodo pomagala pri 
določitvi	 vrst,	 ki	 jih	 bomo	 uspeli	 foto-
grafirati.	 SDPVN	 je	ob	mlakah	že	posta-
vil	netopirnice.	Več	kot	dobrodošla	bodo	
tudi svetovanja botanikov, kako se spo-
pasti	 s	 problematiko	 invazivnih	 rastlin.	
Z namenom poenotenja zbiranja podat-
kov	 in	 lažje	 komunikacije	 smo	 ustvarili	
tudi pogovorno skupino, razdelili karte 
in koordinate mlak ter pripravili sku-
pni	 popisni	 list	 za	 enostavno	 beleženje	
najdb. 

Po	uvodnem	srečanju	smo	se	kmalu	do-
govorili za datum terenskega ogleda v 
začetku	marca,	ko	zemljišča	še	niso	bila	
gosto	zarasla	in	so	bila	zato	lažje	preho-
dna.	Na	terenu	smo	navdušeni	ugotovili,	
da	 so	 v	 mlakah	 že	 mresti	 rjavih	 žab	 in	

da	k	vodi	 rade	hodijo	 tudi	 različne	goz-
dne	 živali,	 sledi	 katerih	 smo	 našli.	 Žal	
smo	 ugotovili,	 da	 je	 del	 zemljišča	 po-
krit s smetmi, ki so bile v lanski sezoni 
skrite	 pod	 vegetacijo.	 Zaradi	 tega	 načr-
tujemo skupno delovno akcijo, na kateri 

bomo	počistili	smeti	in	odstranili	mlade	
poganjke	 invazivnih	 rastlin.	 Vsem	 se	 že	
zdaj	iskreno	zahvaljujemo	in	se	veselimo	
tudi	 vseh	nadaljnjih	 skupnih	 terenov	 in	
aktivnosti	na	zemljiščih.	

Zgodnje spomladanski meddruštveni popis novih mlak in okolice na zemljiščih. (foto: Anamarija Žagar)

Vabimo vse, ki vas zanima sode-
lovanje	 pri	 proučevanju	 omenje-
nega	 območja,	 da	 stopite	 z	 nami	
v	 stik	 prek	 društvenega	 e-naslova	  
info@herpetolosko-drustvo.si.


